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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Finansów Publicznych (nr 379)
29 grudnia 2022 r.
Komisja Finansów Publicznych, obradująca pod przewodnictwem posła Andrzeja 
Kosztowniaka (PiS), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– wniosek ministra rolnictwa i rozwoju wsi w sprawie zmian w planie finan-
sowym Funduszu Administracyjnego Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Spo-
łecznego na 2022 r.

W posiedzeniu udział wzięli: Ryszard Bartosik sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Roz-
woju Wsi, Anna Napiórkowska dyrektor Departamentu Budżetu Państwa Ministerstwa Finan-
sów, Monika Rzepecka zastępca prezesa Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego, Katarzyna 
Wysocka doradca ekonomiczny w Najwyższej Izbie Kontroli.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Monika Biała, Paulina Gontarz oraz 
Anna Woźniak – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.
Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):

Dzień  dobry.  Bardzo  serdecznie  witam  państwa w dniu  dzisiejszym  na posiedzeniu 
Komisji Finansów Publicznych. Zanim przejdziemy do realizacji porządku dziennego, 
chciałem bardzo serdecznie powitać pracującego dzisiaj zdalnie –zresztą większość z nas 
dzisiaj pracuje zdalnie – sekretarza stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi, 
pana Ryszarda Bartosika. Dzień dobry, panie ministrze. Witam serdecznie.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi Ryszard Bartosik:
Dzień dobry. Witam.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Witam panią Monikę Rzepecką, zastępcę prezesa Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Spo-
łecznego.

Zastępca prezesa Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego Monika Rzepecka:
Dzień dobry.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Witam gorąco. Witam osobiście panią Annę Napiórkowską, która jest z nami, dyrektora 
Departamentu Budżetu Państwa w Ministerstwie Finansów. Witam serdecznie panią 
Katarzynę Wysocką, doradcę ekonomicznego Najwyższej Izby Kontroli. Witam serdecz-
nie wszystkich, którzy pracują dzisiaj zdalnie, koleżanki i kolegów, i nasze biuro, które 
pomaga nam w dzisiejszej pracy.
Szanowni państwo, otwieram posiedzenie Komisji Finansów Publicznych. Tak jak 

powiedziałem, porządek dzienny posiedzenia przewiduje zaopiniowanie wniosku mini-
stra rolnictwa i rozwoju wsi w sprawie zmiany w planie finansowym Funduszu Admi-
nistracyjnego Kasy Rolniczego Ubezpieczeniowego Społecznego na 2022 r. Informuję, 
że posiedzenie będzie prowadzone z wykorzystaniem środków komunikacji elektronicz-
nej umożliwiających porozumiewanie się na odległość.
Szanowni państwo, przystępujemy do sprawdzenia kworum. Proszę o otworzenie 

możliwości zagłosowania, oddania kworum. Szanowni państwo, nie będę go zamykał 
praktycznie do końca dzisiejszego posiedzenia, chyba że będziemy musieli coś głosować. 
Witam serdecznie na dzisiejszej Komisji pana posła. Szanowni państwo, nie jestem sam, 
a myślałem, że uda mi się dzisiaj odbyć posiedzenie, na którym będę sam – jako jeden 
poseł. Jeszcze raz witam pana posła.
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Proszę państwa, bardzo proszę o zalogowanie się. Sprawdzamy kworum. Czy mamy już 
kworum? Mamy kworum. Tym samym przechodzimy do realizacji porządku dziennego. 
Bardzo proszę o przedstawienie wniosku ministra rolnictwa i rozwoju wsi w sprawie 

zmian w planie finansowym Funduszu Administracyjnego Kasy Rolniczego Ubezpiecze-
nia Społecznego na 2022 r. Proszę o wystąpienie pana ministra. Panie ministrze, oddaję 
głos. Bardzo proszę.

Sekretarz stanu w MRiRW Ryszard Bartosik:
Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, chciałabym prosić o zaopiniowanie 
zmian w planie finansowym Funduszu Administracyjnego na rok 2022, które są ujęte 
w załączniku nr 13 do ustawy budżetowej na bieżący rok. Polegają one na przesunię-
ciu środków finansowych między pozycjami planu Funduszu Administracyjnego, czyli 
z pozycji – Wynagrodzenia bezosobowe i składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz Soli-
darnościowy  do pozycji  Składki  na ubezpieczenia  społeczne,  w kwocie  2000  tys. zł. 
Zwiększenie  środków na składki na ubezpieczenie  społeczne w odniesieniu do planu 
finansowego Funduszu Administracyjnego według ustawy budżetowej na 2022 r. wynika 
z wyliczeń planowanych do podniesienia przedmiotowych kosztów w miesiącu grudniu 
2022 r., natomiast w pozycji – Składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz Solidarnościowy 
realizacja kosztów będzie niższa, niż pierwotnie planowano. Ponadto liczba beneficjen-
tów KRUS, składających wnioski o przyznanie świadczeń wymagających postępowania 
orzeczniczego, jest niższa, niż planowano. Wpływ na powyższe miała przede wszystkim 
spadająca liczba świadczeniobiorców.
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, uprzejmie proszę o pozytywne zaopiniowanie 

zaproponowanych przeze mnie zmian. 
Dziękuję za uwagę.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo dziękuję, panie ministrze.
Szanowni  państwo,  otwieram  dyskusję  w tym  punkcie.  Czy  są pytania  do tego 

punktu? Są pytania ze strony pana posła Czesława Siekierskiego. Oddaję głos. Widzę 
również panią przewodniczącą Krystynę Skowrońską. Panie pośle, oddaję głos. Później 
oddam głos pani przewodniczącej.

Poseł Czesław Siekierski (KP):
Korzystam z okazji, by zapytać, bo pan minister powiedział, że zmniejszyła się liczba 
świadczeniobiorców – jaka to jest skala? To mówi o pewnych procesach demograficznych, 
o sprawach także umieralności itd., itd., ale jaki był ubytek świadczeniobiorców w roku 
2022 i w latach wcześniejszych?
A jeśli chodzi o inne pytania, to nie mam pytań, bo 20 lat temu ja też byłem w podob-

nej  sytuacji,  robiłem podobne przesunięcia w budżecie,  gdy byłem na pana miejscu, 
na miejscu, w którym jest pan teraz. A przy okazji przekazuję życzenia dla ministerstwa 
rolnictwa, dla kasy i dla KRUS-u. 
Bardzo dziękuję.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Dziękuję serdecznie.
Pani przewodnicząca, oddaję głos. Pani przewodnicząca Krystyna Skowrońska.

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Miałam nie zabierać głosu, ale niestety nie mogę się zalogować, więc proszę dopisać, 
że jestem obecna. Pewnie formuła posiedzenia na to pozwala. Pytań nie mam. Pewnie 
wszystkim wystarczy wyjaśnienie, które będzie dla pana posła Siekierskiego.
Przede wszystkim  z okazji  nowego  roku  składam  życzenia  wszystkim  członkom 

Komisji – aby nadchodzący rok był lepszy.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Ja również przyłączę się do życzeń na nowy rok, oby był on bezpieczny, szczęśliwy i rado-
sny dla nas wszystkich, dla naszych bliskich.
Panie ministrze, oddaję głos.
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Sekretarz stanu w MRiRW Ryszard Bartosik:
Dziękuję bardzo. 
Na wstępie  bardzo  dziękuję  za miłe  słowa  i życzenia  –  i również  życzę  państwu 

wszystkiego najlepszego w najbliższym roku i liczę na owocną współpracę, jak w roku 
bieżącym.
Szanowni państwo, zmiany nie są duże, niemniej jednak zmniejsza się liczba świad-

czeniobiorców o około 1% w ciągu roku, i w finansach tak to wygląda, jak przed chwilą 
przedstawiłem, natomiast głębszą analizę w latach musielibyśmy przeprowadzić. Przy 
najbliższej okazji przekażemy państwu,  jak to wygląda. Są to zmiany demograficzne, 
wynika to z koncentracji produkcji  i z różnych  innych powodów, które musielibyśmy 
przeanalizować. Zobowiązujemy się z panią prezes zrobić głębszą analizę i przy najbliż-
szej okazji ją przekazać. Rok do roku zmniejsza się liczba świadczeniobiorców o 1%. 
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo dziękuję, panie ministrze. 
Rzeczywiście  myślę,  że każdego  z nas  będzie  to interesowało,  jak  to się  wszystko 

układa, szczególnie w zakresie zmian demograficznych, bo myślę, że na przestrzeni 20 lat, 
o których pan poseł powiedział, zdarzyło się bardzo wiele w tym zakresie – i to też nam 
wskazuje pewne wartości na przyszłość, pokazuje pewną drogę, jak to będzie wyglądało.
Szanowni państwo, czy są jeszcze jakieś uwagi? Chciałem przywitać osobiście nieza-

wodnego pana posła Jarosława Krajewskiego, który do nas dołączył na dzisiejszej Komi-
sji. Witamy, panie pośle. 
Czy są jeszcze jakieś uwagi i pytania do tej części? Nie widzę. Tym samym pozwolę sobie 

zaproponować treść opinii nr 253 Komisji Finansów Publicznych do ministra rolnictwa i roz-
woju wsi w sprawie zmian w planie finansowym Funduszu Administracyjnego Kasy Rolni-
czego Ubezpieczenia Społecznego uchwalonej na posiedzeniu 29 grudnia 2022 r.
Komisja Finansów Publicznych na posiedzeniu 29 grudnia 2022 r. rozpatrzyła wnio-

sek ministra rolnictwa i rozwoju wsi z 21 grudnia 2022 r. dotyczący zmiany w planie 
finansowym Funduszu Administracyjnego Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego 
na 2022 r. Komisja Finansów Publicznych zgodnie z art. 29 ust. 12 ustawy o finansach 
publicznych pozytywnie opiniuje propozycję zmiany planu finansowego Funduszu Admi-
nistracyjnego Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego przedstawionej we wniosku.
Szanowni państwo, czy są uwagi do treści opinii?

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Nie ma uwag.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Dziękuję serdecznie. Nie ma uwag. Szanowni państwo, tym samym uważam, że Komisja 
przyjęła opinię z druku nr 253.
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia.
Szanowni państwo, zamykam posiedzenie Komisji, jeszcze raz nisko państwu się kła-

niając, dziękując również za ten rok współpracy, licząc na owocną współpracę nie tylko 
z ministerstwem, ale również z innymi ministerstwami, z członkami Komisji. Jeszcze 
raz wszystkiego najlepszego na nowy rok. Cóż, szanowni państwo, do zobaczenia w przy-
szłym roku. Wszystkiego dobrego.

Sekretarz stanu w MRiRW Ryszard Bartosik:
Dziękujemy.


